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Protokół z XL sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

 odbytej w dniu 2 października 2014 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14.00 do 16.05.  

W sesji udział wzięło 13 radnych, 6 pracowników urzędu gminy, 3 zaproszonych gości oraz 1 

osoba zainteresowana obradami.  

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1.Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XL sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy. 

2.Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2014 roku. 

3.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2013/2014 w tym 

o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach prowadzonych przez gminę. 

4.Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r., 

2) w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu IX – Infrastruktura 

energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna w ramach Działania 

9/3 – Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej – plany gospodarki 

niskoemisyjnej (PGN) (Konkurs nr 2/PO IiŚ/9.3/2013), 

3) w sprawie opłat za świadczenia i czasu przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, 

wychowanie i opiekę w Przedszkolu Gminnym w Złejwsi Małej. 

5. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7.  Zamknięcie obrad XL sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Ad. 1.1 Otwarcie obrad Xl sesji Rady Gminy. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył obrady XL sesji Rady Gminy. Przywitał wójta, zastępcę, pracowników urzędu, 

kierowników jednostek organizacyjnych, dyrektorów szkół, Pana kapelmistrza oraz 

wiceprezesa zarządu wojewódzkiego Związku Kombatantów w Toruniu (Na salę obrad 

weszła radna Kutnik), prezesa zarządu Gminnego Związku Kombatantów, członków zarządu 

oraz radnych naszej gminy. 
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Ad. 1.2 Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 11 radnych i można podejmować 

prawomocne uchwały.  

Ad. 1.3 Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował radnych, że po sprawach organizacyjnych na prośbę Prezesa Więcha odbędzie 

się krótka uroczystość wręczenia medali wójtowi i kapelmistrzowi. (Na salę obrad weszła 

radna Zielińska i od tej pory na sali obrad było 12 radnych). Zapytał, czy ktoś ma jakieś 

wnioski do porządku obrad. Nikt z radnych nie zgłosił się. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 1.3 Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że protokół był zamieszczony na stronie internetowej urzędu gminy, znajduje się 

na Sali obrad i można było zapoznać się z nim w biurze rady. Zapytał, czy ktoś z radnych 

chciałby zgłosić wnioski do protokołu. Nikt z radnych nie zgłosił się. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania przy 11 głosach za i 1 wstrzymującym się protokół został 

przyjęty. Udzielił głosu przedstawicielom kombatantów. 

Eugeniusz Kluza – wiceprezes Kujawsko – Pomorskiego Związku Kombatantów 

Wyjaśnił, że zarząd gminny Kombatantów chcąc podziękować za dobrą współprace wystąpił 

z wnioskiem o odznaczenie wójta oraz kapelmistrza medalem za zasługi dla kombatantów. 

Wyróżnienie to zostało przyznane przez Zarząd Główny w Warszawie. Prezes Związku 

opowiedział o współpracy z gminą oraz Orkiestra Dętą i wręczył medale. Obecni na sesji 

nagrodzili wyróżnionych brawami.  

Mieczysław Więch – prezes Gminnego Koła Związku Kombatantów 

Pogratulował i wręczył nagrodzonym kwiaty.  

Jan Surdyka- wójt 

Podziękował za wyróżnienie, powiedział, że ta współpraca, która jest pomiędzy nimi powinna 

być normalnością i tak powinno być zawsze. Gmina otwarta jest na propozycje kombatantów 

i jako wójt zawsze będzie starał się im pomagać. Życzył kombatantom dużo zdrowia.  

Krzysztof Kędzierski – kapelmistrz 

Odnosząc się do słów wójta, powiedział, że taka dobra współpraca powinna być normą. 

Wyjaśnił, że pewnie nie wszędzie tak jest, ale my możemy cieszyć się, że w naszej gminie 

właśnie tak to się układa.  Podziękował radzie gminy za przeznaczanie funduszy na 

działalność orkiestry i dodał, ze bez tej pomocy orkiestra nie rozwijałaby się w tak szybkim 

tempie i z takim rezultatem.  

Eugeniusz Kluza – wiceprezes Kujawsko – Pomorskiego Związku Kombatantów 
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W imieniu kombatantów podziękował za miłe przyjęcie, pożegnał się i wraz z innymi 

członkami kola opuścił salę obrad.  

Ad. 2 Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2014 roku. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Przedstawiła radnym pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2014 roku. (Na salę obrad wszedł radny Marcin 

Kędzierski, od tego momentu w sesji uczestniczyło 13 radnych.) 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała czy jest jakieś zagrożenie, które uniemożliwiłoby wykonanie budżetu na 2014 r. czy 

wskaźnik mógłby balansować na pograniczu omawianym przez Panią skarbnik, ewentualnie, 

w którym paragrafie jest jakieś zagrożenie widoczne już w dniu dzisiejszym. Poprosiła o 

uszczegółowienie zapisu, na str. 23. akapit 2 dział rolnictwo i łowiectwo – wydatki na 

wniesienie wkładu na objęcie udziałów w utworzonej spółce gminnej pod nazwą Zakład 

Usług Komunalnych Zławieś Wielka kwota 170 tys. zł. Powiedziała, że chciałaby się 

ustosunkować do zapisu na str. 30 dział 750 Administracja publiczna do wydatków na BIP 

abonament i prowadzenie strony. Powiedziała, że często zagląda na stronę internetową urzędu 

gminy i na początku kadencji strona nabierała kształtu dane były uaktualniane, stare 

informacje były załączane w odpowiednich miejscach. Niestety na dzień dzisiejszy istotne 

informacje bardzo późno są umieszczane na stronie internetowej. Koszt 10.400 zł i usługi 

informatyczne 26.000 zł razem jest to naprawdę duży koszt, a strona nie jest taka jak powinna 

wyglądać. Patrząc chociażby na takie kwestie, że jest bałagan na stronie i wygląda to tak, że 

w BIP-ie jest coś zamieszczone, na stronie urzędu nie ma. Część informacji za jakiś rok jest 

zamieszczona na BIP-ie, a część z tego samego roku tylko na stronie. Uważa, że tak nie 

powinno być i warto podejrzeć jak wyglądają strony innych urzędów, ponieważ nie po to na 

początku kadencji walczono o wygląd i funkcjonowanie strony, żeby teraz był totalny 

bałagan. W aktualnościach ostatnie informacje zamieszczone były w kwietniu. Zapytała, kto 

jest odpowiedzialny za zamieszczanie informacji takich jak Rada Gminy, protokoły, uchwały, 

czy ktoś ma to w zakresie obowiązków. Jeżeli chodzi o sprawozdanie z budżetu jest ono 

bardziej czytelne i należą się podziękowania dla autora tego sprawozdania. Niektóre pozycje 

są bardziej uszczegółowione. Porównując to sprawozdanie z poprzednimi można postawić 

notę wyżej.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Odnośnie zagrożenia wykonania budżetu powiedziała, że dochody bieżące wpływają planowo 

i wszystko powinno być w porządku. Ma nadzieję, że do końca roku wszystko będzie 

realizowane planowo i nie będzie problemów na kolejny rok. Jeśli chodzi o drugie pytanie 

wydatki na wniesienie wkładu, to również na początku roku w budżecie była taka zmiana 

dotycząca podwyższenia aportu do spółki o 170 tys. zł.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że informacje na stronie aktualizuje Pani Paulina Zakierska. Jest ona nowym 

pracownikiem. Stara się ona uporządkować informacje, które były zamieszczane na stronie do 

tej pory. Niektóre informacje były zamieszczane w nieładzie i Pani Paulina stara się to powoli 
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prostować. Jest to nowy pracownik, który dopiero wdraża się w to zadanie, a ostatnimi czasy 

miała dużo obowiązków organizacyjnych, ale ma nadzieję, że w najbliższym czasie wszystko 

się unormuje.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do omawianego tematu. Nikt z radnych nie 

zgłosił się.  

Andrzej Pyzik – radny 

Poprosił o przerwę dla klubu radnych. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zaproponował zrobienie przerwy po informacji o stanie realizacji zadań oświatowych. 

Podziękował dyrektorom, którzy przybyli na tę sesję i powiedział, że żałuje, że z zaproszenia 

nie skorzystali inni dyrektorzy. Poprosił Panią sekretarz o omówienie tematu.  

Ad. 3 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2013/2014 w 

tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach prowadzonych przez gminę. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Przedstawiła informację o stanie realizacji zadań oświatowych. Informacja w załączeniu do 

protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował, za przygotowanie informacji. Powiedział, że była ona bardzo przejrzysta 

 i widać, że w jej przygotowanie włożono dużo pracy.  Poprosił radnych o zadawanie pytań.  

Katarzyna Zielińska – radna 

Zapytała, dlaczego w gimnazjum w Złejwsi Wielkiej nie ma dodatkowych zajęć 

przedmiotowych, dlaczego w czterech szkołach nie ma dodatkowych zajęć sportowych, czym 

jest to spowodowane. Poprosiła o pisemną odpowiedź na najbliższą sesję. Nie sądzi, aby 

wśród tylu uczniów nie znaleźli się chętni, na uczęszczanie na takie zajęcia. Odnosząc się do 

szkoły w Siemoniu powiedziała, że nie ma tam żadnych zajęć dydaktyczno wyrównawczych, 

a jak widać po wynikach sprawdzianu poziom w tej szkole spadł.  

Grażyna Ciechowska – dyrektor SP w Siemoniu 

Wyjaśniła, że faktycznie wyniki sprawdzianu z ostatniego roku szkolnego są najniższe. 

Należy rozpatrzeć czynniki kontekstowe wpływające na te wyniki, czyli na przykład, z jakim 

dziećmi pracuje się w danym roku, z jakich rodzin te dzieci pochodzą. W ubiegłym roku 

połowa dzieci uczęszczających do naszej szkoły miała opinię poradni psychologiczno – 

pedagogicznej, a jedno dziecko miało orzeczenie o nauczaniu specjalnym. Biorąc to pod 

uwagę na ten rok szkolny zaplanowano zajęcia dydaktyczno wyrównawcze.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że jego zdaniem większa trudność w ocenie tych wyników jest właśnie w 

przypadku szkół mniejszych, ponieważ tam tak naprawdę jednostki decydują o wyniku 

końcowym.  
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Grażyna Ciechowska – dyrektor SP w Siemoniu 

Przyznała rację przewodniczącemu i powiedziała, ze przy tych wynikach nie podaje się ile 

dzieci podlega badaniu, jakie są opinie o tych dzieciach. Z tymi dziećmi trzeba pracować, 

nauczyciele wkładają nie raz więcej pracy w pracę z takimi dziećmi. W tym roku szkolnym 

zajęcia wyrównawcze zostały zaplanowane, prowadzony jest kalendarz szóstoklasisty z 

polskiego i matematyki, odbywają się zajęcia z ortografiki, jest koło polonistyczne, koło 

matematyczno – informatyczne. Dla wszystkich dzieci znajdzie się cos odpowiedniego i dla 

tych lepszych i dla tych słabszych.  

Katarzyna Zielińska – radna 

Cieszy ją to, że teraz tak jest. Powiedziała, że szkoda, że w ubiegłym roku nie było zajęć 

wyrównawczych.  

Grażyna Ciechowska – dyrektor SP w Siemoniu 

Powiedziała, że w ubiegłym roku nie było takich zajęć, ponieważ w ich miejsce zaplanowano 

zajęcia logopedyczne. W tym roku jest odwrotnie ze względu na ograniczone fundusze. 

Dodała, że w tym roku wydłużony został czas funkcjonowania świetlicy, ponieważ rodzice 

zgłaszali taką potrzebę. Powiedziała, że ze strony szkoły dzieci mają pomoc, mogą rozwijać 

swoje zainteresowania.  

Katarzyna Zielińska – radna 

Powiedziała, że jeżeli Pani dyrektor ma jakieś potrzeby, to trzeba je zgłaszać, a Rada Gminy 

chętnie je rozpatrzy. Dzieciom trzeba pomagać, ponieważ od wyniku sprawdzianu zależy 

przyszłość tych dzieci. Nie do każdego gimnazjum zostanie przyjęte dziecko ze słabszym 

wynikiem.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Odniosła się do otrzymanych materiałów powiedziała, że z uwagi na to, że radni otrzymali je 

dopiero na sesji trudno jest je przeanalizować i znaleźć jakieś zależności. Zapytała, czy został 

rozstrzygnięty konkurs na inspektora oświaty, ponieważ widziała, że taki ogłoszenie ukazało 

się na stronie internetowej naszej gminy.   

Jan Surdyka- wójt 

Odpowiedział, że konkurs się odbył, ale decyzja odnośnie zatrudnienia nie została jeszcze 

podjęta.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Z uwagi na złożony wcześniej wniosek radnego Pyzika ogłosił około 20 minut przerwy.  

O godzinie 15.25 wznowił obrady.  

Ad. 4 Podjęcie uchwał 

Robert Borzęcki 

Złożył wniosek o nieodczytywanie treści projektów uchwał. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Poddał wniosek radnego pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek 

został przyjęty jednogłośnie.  Porosił Panią skarbnik o omówienie pierwszego projektu 

uchwały.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Powiedziała, że od posiedzenia komisji nie doszły żadne nowe zmiany. W wyniku tych 4 

zmian dochody i wydatki zwiększyły się o kwotę 126.602,00 zł.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że uważa, iż istotne zmiany od komisji zaistniały w projekcie budżetu, chyba, że 

ma nie takie materiały na sesję, jakie powinna. Na komisji dyskutowany był projekt 

uzasadnienia. Były 3 podpunkty. Budowa chodnika, budowa pomieszczenia gospodarczego i 

wydatki bieżące na drogach gminnych 70.915 zł. Materiały te radni otrzymali 22 września, 

komisja była 25 września, a cały projekt uchwały budżetowej otrzymała 2 dni przed sesją. W 

punkcie 2 uzasadnienia przeznaczenie tych środków jest na budowę chodnika i to się nie 

zmieniło kwota 30.000 zł, budowa pomieszczenia gospodarczego przy OSP Toporzysko 

10.000 zł, wydatki bieżące na drogach gminnych 6.915 zł a było 70.915 zł. Dołożony został 4 

podpunkt budowa sieci kanalizacyjnej w Rozgartach „Zielona Polana” 64.000 zł. 

Powiedziała, że takie informacje zmieniły się z godziny na godzinę.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Powiedziała, że na komisję radni otrzymali projekt w takiej wersji, jaki został przedstawiony, 

jednak na samej komisji zaistniałe zmiany zostały przez nią podyktowane.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że dokładnie tak było jak powiedziała Pani skarbnik. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Wyjaśniła, że o zmianach: w wydatkach bieżących - kwota 6.915 zł i budowa sieci w 

Rozgartach 64.000 zł mówiła już na komisjach.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Dodał, że naprawdę tak było. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Odpowiedziała, że jeżeli faktycznie tak było to faktem jest, że otrzymując materiały 22 

września i na komisji 25 września to przez 3 dni dochodzi do takiej zmiany. Nie rozumie jak 

można tak „szastać” publicznymi pieniędzmi, że „raz tu raz tu”. Zdaje sobie sprawę z tego, że 

jest kampania wyborcza i każdy prowadzi ją w jakiś sposób, ale to jest typowa kampania 

wyborcza. Zaznaczyła, że jest to tylko jej zdanie i poprosiła o szczegółowe wyjaśnienie, 

dlaczego w ciągu 3 dni zmienia się tak projekt budżetu. Uważa, że jest to nieuzasadnione.  

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że na ostatniej sesji w trakcie wystąpienia dwóch Panów z „Zielonej Polany” 

zabierał już głos. Uważa, że takie rozdawnictwo do źle skalkulowanych inwestycji nie jest 
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dobre. Rozumie, że jest to zadanie własne gminy, ale gmina powinna wydawać pieniądze w 

miarę rozsądnie. (Powiedział, że wyraził się w cudzysłowie i nie chce nikogo urazić.) 

Powiedział, że spółdzielnia mieszkaniowa, też może wystąpić o zwrot z tytułu poniesionych 

nakładów na kanalizację, drogi czy oświetlenia, ponieważ jest to również zadanie własne 

gminy. Uważa, że takie jednorazowe i konkretnie skierowane wsparcie dla prywatnych osób 

nie jest w porządku, ponieważ jest to developer. Popiera Panią Kutnik i uważa, że nie tędy 

droga. Dodał, że spółdzielnia mieszkaniowa w Toporzysku również poniosła nakłady na 

kanalizację, tak samo spółdzielnia w Starym Toruniu i Przysieku, a wsparcie ma być 

przeznaczone tylko dla jednej firmy. Powiedział, że ewentualne rozpatrywanie 

ukierunkowania tych pieniędzy akurat na ten cel powinno być poprzedzone naprawdę 

szczegółową dyskusją. Oczywiście po zaoferowaniu wszystkich stronom, których ten problem 

dotyczy możliwości dofinansowania, wtedy byłoby to sprawiedliwe i w jakiś sposób 

dotyczące wszystkich zainteresowanych, a nie tak jak to odbyło się teraz, kto pierwszy ten 

lepszy.  

Henryk Lizak- radny 

Powiedział, że chce przypomnieć, że już tydzień temu radni otrzymali zmienione wydatki i te 

70.000 zł było rozbite, radni nie usłyszeli dzisiaj tego po raz pierwszy. Powiedział, że 

należałoby już tydzień temu zabrać głos w tej sprawie, a nie teraz na sesji. Dodał, że na 

ostatniej sesji przedstawiciele tej firmy byli i wyjaśniali, dlaczego ważne jest podłączenie tej 

kanalizacji. Powiedział, że o ile dobrze pamięta to jeszcze kierownik Kwiatkowski mówił o 

tym podłączeniu. Jest to pogranicze Rozgart i Czarnego Błota buduje się tam potężne osiedle i 

trzeba będzie podłączyć je również do kanalizacji i zarezerwować na ten cel pieniądze z 

budżetu. Uważa, że skoro środki na to zdanie znalazły się w budżecie to nic nie stoi na 

przeszkodzie, żeby przychylić się do propozycji tej firmy. Jest to dla gminy korzystniejsze, bo 

jeżeli firma zwróci się o zwrot poniesionych kosztów na drogi, to trzeba będzie zwrócić im 

znacznie większe środki.   

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że ta firma nie jest jedyna i nie powinno się jej tak traktować. Trzeba myśleć o 

wszystkich i traktować ich sprawiedliwie. Tym bardziej, że w przypadku tej firmy jest to 

tylko pierwsza rata. Zwrócił się do radnych z prośbą o zastanowienie, że gmina będzie 

wspierać firmę, której skończyły się pieniądze, żeby podłączyć budynki do kanalizacji. 

Henryk Lizak- radny 

Powiedział, że obowiązkiem gminy jest podłączenie budynków do kanalizacji i prędzej czy 

później to musi się stać.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że zdaje sobie sprawę z tego, że wszelkie wnioski, które są składane do budżetu 

gminy są jak najbardziej uzasadnione, a budżet jest taki, jaki jest. Ta inwestycja również jest 

uzasadniona i każdy o tym wie, poprzednia jej wypowiedź dotyczyła tego i prosi, żeby 

zwrócić na to uwagę na to, że jednego dnia radni otrzymują materiały na sesję, z których 

wynika, ze koniecznie trzeba wrzucić do paragrafu wydatki bieżące na drogach gminnych 

70.000 zł. Nasuwa się, więc pytanie z remontu, jakich dróg zrezygnujemy skoro po 3 dniach 

środki przeznaczone na drogi przesuwa się na inne zadanie. Zapytała gdzie jest logika w 

prowadzeniu inwestycji, że w przeciągu tygodnia tak diametralnie można zmienić swoją 

decyzję. Powiedziała, że jest to nieuzasadnione działanie, a przede wszystkim zapytała jak są 

przygotowywane materiały na sesję i jak traktowani są radni. Jest to takie widzimisię „a tu 
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wprowadzę sobie 60.000 zł, tam przerzucę 100 tys., gdzie indziej 20.000 zł, tak jak wygodniej 

jest decydentom, tak się wprowadza zmiany do budżetu i tak się tworzy budżet. ”  

Henryk Lizak- radny 

Powiedział, że to nie jest tak, że robi się coś z dnia na dzień. Gmina dostała te pieniądze 6 

sierpnia, więc nie wiedziała o nich dużo wcześniej. Zwracając się do radnej Kutnik poprosił, 

żeby powiedziała, gdzie trzeba zrobić drogi to się zrobi, a on wtedy powie to jest kampania 

wyborcza.  

Jerzy Dudzic – radny 

Jeszcze raz powiedział, że zabierał już głos na sesji, w której uczestniczyli przedstawiciele 

Zielonej Polany. Wójt powiedział, że jeśli Pani skarbnik znajdzie w budżecie środki to 

zastanowi się nad tym. Tak jak Pani Kutnik powiedziała 2 dni przed sesją radni otrzymali tę 

zmianę. Wspomniał, że dzisiaj oddał 26 mieszkań, gdzie sytuacja lokalowa w naszej gminie 

jest trudna, a te mieszkania były w bardzo dobrej cenie nie w takiej jak na Zielonej Polanie. 

Dużo osób z naszej gminy byłoby stać na zakup takiego mieszkania. Powiedział, że mógł 

przynieść ze sobą koszty wybudowania kanalizacji i przyłączy, jakie poniósł i zarząd mógł 

składać wniosek o dofinansowanie. Jeżeli jednak jest jakaś pula pieniędzy do wykorzystania 

należałoby zaproponować wszystkim, którzy prowadzą inwestycje na terenie gminy, aby 

mogli skorzystać z tych środków. Wyjaśnił, że musiał tak skalkulować swoją inwestycję, że 

ze względu na to, czy otrzyma te pieniądze, czy nie, da radę skończyć budowę i zasiedlić te 

mieszkania. A Zielona Polana skoro się przeliczyła i „zjechała” z ceną niżej, bo zakładała, że 

gmina dołoży do inwestycji powinna pomyśleć, że gminy na to nie stać. Powiedział, że 

przedstawiciele developera powiedzieli, że domy stoją puste, nie można ich sprzedać, bo nie 

ma pieniędzy na podłączenie do kanalizacji. Zapytał, czy będziemy ratować kogoś, kto się 

przeliczył i nie umiał skalkulować poprawnie kosztów. Uważa, że to jest bardzo, bardzo duże 

przegięcie.  

Jan Surdyka- wójt 

Powiedział, że chyba radny zapomniał, o tym jak też „przegiął”, kiedy gmina musiała przejąć 

oczyszczalnię ścieków w Górsku. Podłączał do niej kolejne mieszkania i wcale nie myślał o 

tym, żeby wspomóc gminę w poprawie jej funkcjonowania. Oczyszczalnia pęka w szwach i 

jakoś Pan radny się nie martwi. Jeśli chodzi o Zieloną Polanę zadanie zostało przejęte od 

poprzedniego wójta, gmina wykonała dokumentację i rozpoczęła inwestycję, widocznie 

wtedy była taka wola rady i budowa kanalizacji na tym osiedlu została zapoczątkowana. 

Został wykonany I etap, który został dokończony po tym, kiedy przejął obowiązki po 

poprzednim wójcie, zaznaczył, że ze względu na położenie terenu była to bardzo droga 

inwestycja. II etap kończy budowę osiedla w tej zasadniczej kwestii, ale jest to tak 

przygotowane, że gmina w każdej chwili może rozbudowywać siec kanalizacyjną. Będzie ona 

„szła” w kierunku gdzie inna firma będzie budowała inne osiedle, gdzie z resztą już 3 domy 

są w trakcie budowy. Prędzej czy później gmina i tak będzie musiała zainwestować na 

tamtym terenie. Zaznaczył, że Pani skarbnik faktycznie planując zmiany w budżecie 

przeznaczyła środki na drogi, wyłoniła się kolejna kwestia i postanowiono o przeznaczeniu 

tych środków na kanalizacje, ponieważ zgodnie z budżetem środki przeznaczone na drogi są 

wydawane według planu. Nie ma czegoś takiego, że środki z dróg zostają „podebrane” na 

kanalizację. Nie ma takiego zagrożenia, że nie starczy pieniędzy na drogi. Środki, które w 

początkowej wersji miały zostać przeznaczone na drogi, są dodatkową pulą pieniędzy, która 

wpłynęła do budżetu. Powiedział, że nie jest to żadne złe planowanie, tylko wykorzystanie 

środków po to, żeby dalej mogła się rozwijać gospodarka mieszkaniowa. Przypomniał 
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wszystkim radnym, że mnóstwo developerów zgłasza się z chęcią budowy a nie buduje. 

Wspomniał, że wydawane są nawet pozwolenia na budowę, które nie są realizowane od kilku 

lat, a Zielona Polana jest jedynym developerem, który buduje w takich warunkach, jakie 

mamy obecnie w kraju. Domy wybudowane przez developera są o zbliżonym standardzie do 

mieszkań na osiedlu w Górsku. Mieszkańcy, którzy zasiedlą te domy, mają odpowiednie 

uposażenia i z ich strony do budżetu gminy będą wpływały znaczne podatki. Zapytał jak 

można zatrzymać te inwestycje, skoro domy są już wybudowane i gdyby nie podłączenie ich 

do kanalizacji developer musiałby wszystko zmieniać i budować szamba. W pozwoleniach na 

budowę wpisane jest podłączenie do kanalizacji gminnej. Zobowiązuje to gminę do tego, aby 

tę kanalizację dokończyć i jest to nieuniknione. Nie są to duże koszty, ponieważ na tę chwilę 

jest to tylko 64.000. zł.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał krótko, czy nie zagraża to budżetowi gminy. 

Jan Surdyka- wójt 

Odpowiedział, że absolutnie nie zagraża to budżetowi.  

Jerzy Dudzic – radny 

Odnosząc się do wypowiedzi wójta, powiedział, że minął się on trochę z prawdą, że 

spółdzielnia podłączała się do kanalizacji. Ilość mieszkań, która była podłączona do 

oczyszczalni nie zagrażała jej funkcjonowaniu. Dopiero w momencie, kiedy domki 

jednorodzinne zostały skanalizowane i podłączone do niej powstał problem. Powiedział, że 

chce to sprostować, aby nikt nie myślał, że była tam prowadzona jakaś „samowola”. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że chciałaby skierować tylko jedno pytanie do radnego ze Starego Torunia. 

Poprosiła, aby sięgnął pamięcią do poprzedniej kadencji, kiedy chodziło o zaciągnięcie 

kredytu na budowę wodociągów dla Zielonej Polany i budynków za suszarnią. Radny był 

przeciwny tamtym decyzjom. Nasuwa się, więc pytanie, jakie jest zdanie radnego na temat tej 

inwestycji. Wróciła ponownie do tego, że nierzetelnie przygotowane są materiały na sesję, nie 

chodzi o zasadność sfinansowania tej inwestycji tylko o to, że skoro spotkanie z developerami 

było na poprzedniej sesji to do komisji 22 września, kiedy podejmowane były decyzje zmiana 

mogła znaleźć się już dawno w budżecie. Dlatego powstaje pytanie, dlaczego? Ale nie musi 

uzyskiwać na nie odpowiedzi. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy wywołany radny chciałby zabrać głos.   

Andrzej Pyzik – radny 

Odpowiedział pytaniem, czy było już głosowanie i jego głos został już określony? 

Małgorzata Kutnik – radna 

Wracając do materiałów, które radni dostają na sesję zapytała, czy takie materiały powinni 

otrzymywać radni skoro ma zupełnie coś innego niż radna Teresa Balicka. Powiedziała, że 

jest to kompromitacja pracowników urzędu gminy i biura rady gminy. Powtórzyła dosadniej, 

że jest to po prostu kompromitacja. 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przeprosił, że przerywa dyskusję, ale powiedział, że niekoniecznie radni muszą mieć te same 

materiały, przypuszcza, że radna Balicka ma materiały, które otrzymała, jako radna klubu 

radnych. Powiedział, że dokumenty klubu są dokumentami klubu i nie muszą być 

automatycznie dokumentami rady gminy poprosił o uwzględnienie takiej sytuacji. Zamknął 

dyskusję na temat projektu tej uchwały. Odczytał tytuł uchwały i zapytał, kto z radnych jest 

za jej przyjęciem.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania liczbą 9 głosów za, 3 przeciw i 1 

wstrzymującym się podjęto uchwałę Nr XL/282/2014 zmieniającą uchwałę w sprawie 

budżetu gminy Zławieś Wielka na 2014 r., 

 

Przewodniczący porosił o omówienie kolejnej uchwały w sprawie przyjęcia środków z 

Funduszu Spójności. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta 

Wyjaśnił, że uchwała o przyjęciu środków jest potrzebna, aby móc je wykorzystać. Tytuł 

uchwały jest dość karkołomny, ale takie są wymogi Funduszu Spójności, aby móc opracować 

i wdrożyć plan gospodarki niskoemisyjnej. Ten plan jest potrzebny po to, aby w najbliższej 

przyszłości móc ubiegać się o środki zewnętrzne, dodał, że jest to taka techniczna uchwała, 

aby móc te środki wykorzystać.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję nad projektem. Nikt z radnych nie zgłosił się. Odczytał tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto  

uchwałę Nr XL/283/2014 

w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu IX – Infrastruktura 

energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna w ramach Działania 9/3 

– Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej – plany gospodarki 

niskoemisyjnej (PGN) (Konkurs nr 2/PO IiŚ/9.3/2013), 

Przewodniczący porosił o omówienie ostatniego projektu uchwały w sprawie opłaty za 

przedszkole. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Powiedziała, że jak już wyjaśniano na komisji uchwałę z sierpnia bieżącego roku należy 

uchylić, ponieważ zmieniono uchwałę, która traciła moc 31 sierpnia. Wynika to z przepisów 

przejściowych i nie wystarczyło zmienić tylko stawki opłaty, ale należało zmienić całą 

uchwałę. Projekt uchwały, którą radni otrzymali na tej sesji zawiera identyczne 

rozstrzygnięcia jak uchwała poprzednia, ze zmienioną stawką w wysokości 1 zł. Nic więcej 

się nie zmieniło, nie ma uchwały zmieniającej jest po prostu nowa obowiązująca uchwała, 

ponieważ uchwała z lutego ubiegłego roku straciła moc w sierpniu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są pytania do projektu. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, która wersja uchwały jest ostateczna. 
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Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że ostateczną wersją jest ta z pieczątką radcy. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał tytuł uchwały. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto  

uchwałę Nr XL/284/2014 

w sprawie opłat za świadczenia i czasu przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, 

wychowanie i opiekę w Przedszkolu Gminnym w Złejwsi Małej. 

Ad. 5 Informacja o pracy wójta między sesjami. 

Jan Surdyka- wójt 

Przedstawił informację o swojej pracy między sesjami. Informacja w załączeniu do protokołu. 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał o podpisanie umowy na budowę przepompowni w Czarnowie, ile gmina dostanie 

środków zewnętrznych, a ile będzie musiała dołożyć z budżetu. 

Jan Surdyka- wójt 

Wyjaśnił, że na budowę tej przepompowni zwracano się o dofinansowanie. Po prawie 4 latach 

udało się podpisać umowę z Urzędem Marszałkowskim w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego. Jest to dofinansowanie w wysokości 6.100.000, 00 zł. Zadanie planuje się 

wykonać za kwotę 7.300.000,00 zł, którą przyjęto w przetargu ogłoszonym przez gminę. 

Planowany termin zakończenia inwestycji to sierpień 2015 r.. Umowa została podpisana, a 

plac budowy został przekazany wykonawcom.  

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

Ad. 6 Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił obecnych zabieranie głosu. 

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że chciałaby potwierdzić to, że strona urzędu gminy nie funkcjonuje tak jak 

powinna. Powinno znaleźć się na niej dużo informacji ogólnodostępnych, które niestety nie 

były zamieszczone. Wystąpiła do wójta o upublicznienie danych, które w myśl ustawy o 

finansach publicznych powinny być podawane do publicznej wiadomości. Pan wójt na pewno 

odpowiedziałby, że te informacje są ogłaszane w sposób zwyczajowo przyjęty, ale niestety 

nigdy w naszej gminie taki sposób nie był określony.  „Można to powiesić na tablicy, można 

to powiesić na drzewie.” Uważa, że powinno zostać to kiedyś uściślone. Wyjaśniła, że dlatego 

też wystąpiła do wójta, ponieważ, te informacje w innych gminach i innych samorządach są 

zamieszczane na stronie internetowej, niestety w naszej gminie wszystko jest osnute wielką 

tajemnicą. Wyjaśniła, że dlatego też skserowała uzyskane informacje i chciałaby podzielić się 

nimi z radnymi, aby również mogli czuć się gospodarzami naszej gminy i wiedzieli, jakie 

informacje powinny znajdować się na stronie internetowej, a się nie znajdują. Powiedziała, że 

są to umorzenia podatku od 2011 do 2013 roku i są to informacje jawne. Rozdała radnym 
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skserowane informacje o umorzeniach podatku. Powiedziała, że czuje się w obowiązku, 

ponieważ zawsze prosiła, żeby te informacje były przekazywane do publicznej wiadomości, 

ale tak się nigdy nie stało. Dodała, że warto się z tym zapoznać i wyciągnąć jakieś wnioski.   

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i zapytał, czy są jeszcze jakieś wolne wnioski i zapytania. Stwierdził, że nie 

widzi, aby ktoś podnosił rękę. 

Ad. 7 Zamknięcie obrad XL sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

O 16.05 przewodniczący zamknął obrady XL sesji Rady Gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


